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Vist que els reunits són el total de membres de l'Ajuntament Ple, 
el Sr. President obre l'acte i s'entra a conèixer els afers 
inclosos en l'ordre del dia. 
 
     1.- APROVACIÓ DE L'ACTA DE LA SESSIÓ ANTERIOR. 
 
Tothom manifesta que ha llegit l'acta de la sessió anterior. 
VOTACIó: APROVADA PER UNANIMITAT. 
 
En aquest punt s'incorporà a la sessió el senyor Tomeu Calafell. 
 
 2.- DECRETS DE L'ALCALDIA 
 
Per ordre de l'Alcaldia es notifica a l'Ajuntament en Ple dels 
Decrets de l'Alcaldia dictats des de l'última sessió plenària fins 
avui. 



La Corporació es dóna per assabentada. 
 
 3.- ACCEPTACIÓ PARCEL.LA AIRESOL A-B. 
 
El Sr. Vicenç Arus Ventura, en data 17 de febrer de 1994, presentà 
instància oferint a aquest Ajuntament la donació de la finca de la 
seva propietat a la urbanització Aire- sol A-B que es troba 
afectada per la instal.lació d'un transformador de la companyia 
Hidroèlectrica de Catalunya. 
També el solar es troba afectat per les contribucions es- pecials 
d'urbanització d'aquell sector, per un valor en principi de 
617.372'- pessetes, sense perjudici de les reduccions per la baixa 
en el moment de licitació i que repercutirà en el preu de l'obra. 
El Sr. Vicenç Arus fa donació a l'Ajuntament d'aquest so-lar amb 
acceptació de les càrregues anteriors. 
Per la qual cosa ens trobem en un supòsit de cessió con- dicionada 
que estableix l'article 31.1 del Decret 336/88, de 17 d'octubre, 
Reglament del patrimoni dels Ens Local, si bé l'adquisició de béns 
de títol lucratiu no es troba subjecte a cap restricció, quan 
aquesta comporta una càrrega o un gravamen oneròs, només es podrà 
acceptar els béns quan el valor és superior al d'aquells. 
ATÈS que en l'informe emès pel tècnic municipal es dóna constància 
que aquestes càrregues no superen el valor del solar, en més raó 
que el cost de les contribucions espe- cials es pot fer epercutir 
en la liquidació global a gi-   rar a final d'obra, que deixaria, 
doncs, per aquest fet de ser un gravamen quedant només la servitud 
de l'estació transformadora. 
ATÈS que en virtut de l'article 32.3 del Reglament esmen- tat, en 
tractar-se d'una cessió en condicions, ha de ser acceptada pel Ple. 
A l'Ajuntament Ple es proposa l'adopció dels següents. 
ACORDS: 
PRIMER.- Acceptar del Sr. Vicenç Arus i Ventura la dona- ció del 
solar núm. 14 de la urbanització Airesol A-B, en-  front a la 
carretera de Sabadell a Prats de Lluçanés, amb les càrregues que 
comporta. 
SEGON.- Anul.lar el rebut corresponent a la finca anterior, 
corresponent a les contribucions especials i repercutir l'import 
que en resulti entre els contribuents, en el moment de la 
liquidació final. 
TERCER.- Les despeses de la transmissió d'aquest bé seran a càrrec 
d'aquest Ajuntament. 
Defensà la proposta el Sr. Alcalde tot dient que un dels veïns de 
l'Airesol A-B, a sobre la seva parcel.la hi té una estació 
d'Hidroelèctrica, i ens ha fet una proposta de donació, donat que 
no té cap utilitat aquesta parcel.la; atenent que per l'Ajuntament, 
com a equipament, pot servir, acceptem la donació sense cap cost. 
Val a dir que l'Ajuntament en aquesta urbanització hi aporta més 
del 10 per cent, aixó vol dir que no es cap perjudici pels veïns 
restants que no pagaram més del 90 per cent per contribucions 
especials. 
VOTACIÓ: SOTMÈS A VOTACIÓ S'APROVÀ PER UNANIMIMITAT. 
 
 4.- APROVACIÓ DEFINITIVA ESTUDI DETALL BONAVISTA. 
 
L'estudi de detall del sector Bonavista s'aprovà definitivament el 
29 d'abril de 1988, si bé, amb posterioritat es modificà 
puntualment. Aquell estudi de detall compre- nia tot el terreny 
entre els carrers Forn de Raig, Bona- vista, ronda de Tramuntana i 
carretera de Sentmenat i ara es proposa modificar en aquella part 



compresa al nord d'aquesta zona, per tal d'establir un canvi en 
l'aliena- ció i en la forma d'edificació. 
Vistos els informes preceptius. 
De conformitat amb el que s'estableix als articles 64, 65 i 66 del 
decret legislatiu 1/1990, de 12 de juliol, pel qual s'aprova la 
refosa dels textos legals vigents a Ca- talunya en matèria 
urbanística al respecte a la tramitació dels estudis de detall. 
ATÈS que fou aprovat inicialment per l'Ajuntament en Ple, per acord 
de data 1 de març de 1994, i exposat al públic en el Butlletí 
Oficial de la Província núm. 69, de 22 de març de 1994, durant el 
termini de quinze dies sense que s'hagi rebut cap al.legació en 
període hàbil. 
A l'Ajuntament Ple es proposa l'adopció dels següents. 
ACORDS: 
PRIMER.- Aprovar definitivament la modificació de l'estudi de 
detall, per a l'ordenació volumètrica de la zona compresa entre els 
carrers Forn de Raig, Bonavista, Garrofers i av. Tramuntana, a 
instància dels promotros de Forn de Raig, SL, i segons projecte 
redactat per l'arqui- tecte Sr. Albert Ibañez de Sus. 
SEGON.- Publicar edicte d'aprovació definitiva al Butlletí Oficial 
de la Província, i donar-ne compte a la Comissió d'Urbanisme. 
El Sr. Alcalde defensa la proposta explicant que en aquesta fase el 
que es fa és canviar l'alienació de les cases per un cantó, i també 
un cert canvi en la forma d'edificació. 
VOTACIÓ: S'APROVA PER UNANIMITAT. 
 
 5.- SOL.LICITUD DE SUBVENCIONS GENERALITAT DE CATA- 
         LUNYA (ICASS). 
 
Aquest Ajuntament ha presentat a l'Institut Català de Serveis 
Socials petició de diversos ajuts per a prestacions de caràcter 
social del nostre municipi i que es de-tallen més avall, 
covocatòria del Departament de Benestar Socials, segons ordre de 
23.11.1993. 
ATÈS que de conformitat amb les Bases de la convocatòria és 
preceptiu el corresponent acord, que ha de ser adoptat per 
l'Ajuntament en Ple i que per motiu de presentació de sol.licituds, 
la Comissió de Govern l'adoptà, en data 7 d'abril proppassat, i que 
es presenta ara a ratificació amb els termes següents: 
ACORDS: 
PRIMER.- Acollir-se a la convocatòria segons ordre del 23-11- 1993 
i sol.licitar a la Generalitat de Catalunya (ICASS) subvencions 
per: 
   A) Programes de Serveis i establiments d'atenció a la       
infància 
        - Centre Obert "els Safaretjos". 
        - Pre-taller. 
  quantitat sol.licitada....... 3.000.000'- PTA. 
          pressupost total ............ 9.176.749'- PTA. 
 
    B) Programa de formació d'adults. 
          quantitat sol.licitada....... 1.800.000'- PTA. 
          pressupost total ............ 2.500.000'- PTA. 
SEGON.- Ratificar la documentació presentada i els seus 
pressupostos, tot donant trasllat a l'ICASS d'aquest acord. 
Defensà la proposta  el Sr. Josep Maria Serra de CiU ex- plicant 
que les bases de la convocatòria diuen, que és preceptiu que sigui 
aprovat pel Ple, abans d'enviar la documentació sol.licitant la 
subvenció. 



VOTACIÓ: APROVADA PER UNANIMITAT. 
 
En aquest punt s'incorporà a la sessió el senyor Miquel Hijano. 
 
 6.- CONCURS PISCINA COBERTA. 
 
ATÈS que la concessió de la piscina coberta es realitza de manera 
temporal, pels acords de l'Ajuntament en Ple de data 28 de juliol 
de 1992 i 28 de setembre de 1993, acabant l'actual contracte amb 
l'empresa concessionària el31 d'agost de 1994. 
ATÈS que, en aquest període transitori, s'han pogut reco-  llir 
experiències i perfeccionaments de la gestió, que ens permet 
afrontar un nou concurs d'adjudicació amb una major seguretat i 
coneixement del servei. 
ATÈS que s'estima com a forma de gestió més convenient la 
concessió, a l'ampara del que disposen els articles 233 i 241 de la 
Llei 8/1987, de 15 d'abril, municipal i de règim local de 
Catalunya. 
ATÈS el que disposa l'article 271.3 de la Llei anterior, que els 
contractes de gestió de serveis, s'adjudiquen ordinàriament per 
concurs. 
A l'Ajuntament Ple es proposa l'adopció dels següents. 
ACORDS: 
PRIMER.- Convocar concurs per a la gestió mitjançant con- cessió de 
la piscina coberta municipal. 
SEGON.- Aprovar-ne el Plec de condicions económico-administratives 
i disposar la publicació preceptiva en el Butlletí Oficial de la 
Província i en el Diari Oficial de la Generalitat. 
Defensa la proposta el Sr. Alcalde, comentant que aquest tema ja va 
ser presentat en l'últim Ple, i quedà sobre la taula per estudiar 
una proposta presentada pel grup d'ERC, tot i això no ha estat 
possible consensuar la in- corporació de la clàusula que demanava 
ERC, i per tant, la proposta de concurs es presenta amb el mateix 
redactat inicial, és a dir convocar concurs per a la gestió 
mitjançant concessió de la piscina coberta. 
En torn d'intervencions ho han fet: 
El Sr. Miquel-Àngel Soria pel PP, manifestant que el seu grup 
s'abstindrà. 
El Sr. Tomeu Calafell per IC diu: "la nostra postura, també serà 
l'abstenció, pel motiu de ser concessionada la manera de prestar el 
servei". 
El Sr. Jordi Permanyer per ERC manifesta: "que el seu grup també 
s'abstindrà ja que que no trobem del tot corre  ta la forma de 
concessió, sense tenir en compte el nostre suggeriment." 
La Sra. Pili Llaquet pel grup socialista diu que votaran   
afirmativament la proposta ja que la gestió portada a terme fins 
ara ha estat satisfactòria, independentment de la forma de gestió. 
Acabada la discussió, es sotmet a votació, i és aprovada per 
majoria absoluta, amb el resultat següent: 
VOTACIÓ. PER MAJORIA ABSOLUTA AMB EL SEGÜENT RESULTAT: 
   Vots a favor:   CATORZE (14), dels regidors de CiU i 
                   PSC. 
   Vots en contra: CAP  (0). 
   Abstencions   : TRES (3), dels regidors d'ERC, IC, i  
                   PP. 
 
 
 
 



 7.- REGISTRE D'UNIONS CIVILS. 
 
"ATESA la inquietud social que ha sorgit darrerament respecte a que 
les parelles de fet vegin garantit el seu dret a la no 
discriminació social en base al que estableix l'artícle 14 de la 
Constitució de 1978. 
ATESA la situació de discriminació que podria produir-se per les 
parelles de fet en base a una aplicació limitativa de la sentència 
del Tribunal Constitucional relativa a no haver reconegut una 
pensió de viduïtat de 55 anys de convivència. 
ATÈS que en l'evolució actual de la societat, la convivència es 
presenta com una realitat que no pot donar lloc ni a la desigualtat 
ni atemptar contra la dignitat de la persona. Tot això en correcta 
aplicació de l'article 9.2 de la Constitució que encomana als 
poders públics promou- re les condicions per tal que la llibertat i 
la igualtat de l'individu siguin reals i efectives. 
ATESA l'obligació de l'Alcaldia de, recollir i canalitzar els 
desitjos i aspiracions de la seva comunitat veïnal per tal de 
garantir la igualtat i la dignitat de les per- sones, seguint 
l'exemple de ciutats com Vitòria-Gasteiz o Sant Joan Despí. 
A l'Ajuntament Ple es proposa l'adopció dels següents. 
ACORDS: 
PRIMER.- Crear un registre municipal d'unions civils on puguin 
inscriure's voluntàriament les parelles que con- visquin sense 
estar casades, tant heterosexuals com del mateix sexe. 
SEGON.- Disposar que reglamentàriament s'estableixin els requisits 
d'accés i publicitat. 
TERCER.- Donar trasllat de la present resolució al Govern de la 
Generalitat i de l'Estat, dels que depenen el Departament i 
Ministeri de Justícia respectivament; i a les associacions que 
agrupen els municipis de Catalunya, per a coneixement dels seus 
municipis associats. Signat: Esquerra Republicana de Catalunya". 
 
"ATESA la inquietud social que ha sorgit darrerament respecte a què 
les parelles de fet vegin garantit el seu dret a la no 
discriminació social en base al que esta- bleix l'article 14 de la 
Constitució de 1978. 
ATÈS que el lliure desenvolupament de la personalitat i la igualtat 
davant la Llei, que constitueixen principis fonamentals del nostre 
ordenament jurídic i social, demanem a tots els poders públics, la 
promoció de les condicions per que aquesta llibertat i igualtat 
dels ciutadans  i dels grups en què s'integren siguin reals i efec-
tives, havent de ser remoguts els obstacles que impedeixin o 
dificultin la seva plenitud (arts. 1.1, 9.2, 10.1 i 14 de la 
Constitució). 
ATÈS que qualsevol home i dona, en el lliure i legítim exercici de 
la seva autonomia personal, té dret a constituir, mitjançant una 
unió efectiva i estable, una comunitat de vida que, completada o no 
amb fills, doni lloc a la creació d'una família, la protecció 
social, econòmica i jurídica de la qual hauran de garantir els 
poders públics (art. 39.1 de la Constitució). 
ATÈS que el matrimoni és la forma institucionalitzada en què 
històricament s'ha manifestat aquesta unió efectiva de manera molt 
plural i existeixen moltes parelles que opten, o es veuen 
obligades, per establir la seva comunitat permanent de vida, és a 
dir, per crear la seva  família al marge del matrimoni, sense que 
per això hagin d'estimarse de pitjor qualitat humana i social les 
seves obligacions paternofilials. 
ATÈS que aquestes parelles que constitueixen unions no matrimonials 



i les famílies que d'elles es deriven, han de gaudir de la mateixa 
protecció social, econòmica i jurídica que les unions matrimonials 
i les famílies per elles originades , per tal de garantir el 
respecte i la promoció dels esmentats principis fonamentals de 
lliure desenvolupament de la personalitat d'igualtat de tots els 
ciutadans. 
ATÈS que en l'evolució actual de la societat, la convivència es 
presenta com una realitat que no pot donar lloc ni a la desigualtat 
ni atemptar contra la dignitat de la persona, aquesta protecció 
constitucional s'ha d'estendre pels mateixos fonaments, a les 
unions estables i afectives constituïdes per parelles del mateix 
sexe, una vegada superades les objeccions morals que les han estat 
marginant, àdhuc criminalitzant, i mantenint-les absolutament 
ignorades encara en el nostre ordenament jurídic. 
ATÈS que la resposta legal i judicial a aquesta realitat social 
d'unions no matrimonials és tímida, vacil.lant, incompleta, 
fragmentària i, massa sovint, contradictòria,  i això suposa per a 
molts ciutadans situacions d'autèntic desemparament jurídici de 
penoses injustícies en àmbits tan diferents com el civil, 
l'administratiu, el fiscal , el social o el penal. 
ATÈS que l'exigència constitucional d'igualtat i libertat està 
adreçada a tots els poders públics i per aixó, mentre no es 
promulguin les disposicions legals pertinents, i sens perjudici de 
l'aplicació analògica o d'una interpretació judicial adequada a la 
realitat social del nostre temps (arts. 3 i 4 del Codi Civil), 
sembla procedent oferir, àdhuc en el reduït àmbit de 
l'Administració municipal, un instrument jurídic que afavoreixi la 
igual- tat i garanteixi la protecció social, econòmica i jurídica 
de les famílies constituïdes mitjançant unions no matrimonials. 
Per tot això, amb la finalitat que pugui quedar constància en 
l'àmbit de l'Administració municipal, tant a efectes d'inscripció 
al Padró Municipal d'Habitants com a la resta d'assumptes i serveis 
a càrrec d'aquest Ajuntament, snes perjudici d'altres finalitats 
que puguin considerar- se legítimes i sense que en cap cas això 
pugui representar alteracions o intromissió en les competències que 
puguin correspondre a altres organismes, aquest portaveu del grup 
municipal socialista, s'honora en proposar a l'Ajuntament Ple 
l'adopció dels següents. 
ACORDS: 
PRIMER.- Crear en  aquest Ajuntament un Registre Municipal d'Unions 
Civils, de caràcter administratiu, on puguin inscriure's, de forma 
totalment voluntària, les parelles que convisquin sense estar 
casades, tan heterosexuals com del mateix sexe. 
SEGON.- Establir el funcionament del citat Registre municipals en 
base als següents criteris: 
  a) s'inscriuran les declaracions de constitució d'u-       
nions no matrimonials de convivència entre parelles        fetes a 
instància conjunta, amb independència del sexe. Unicament les 
declaracions que facin referència a l'extinció de la unió civil 
podran efectuar-se a instància d'un sol dels seus membres. 
  b) disposar que com a requisits mínims per a la inscripció en el 
Registre es precisarà que els peticionaris acreditin ser major 
d'edat o menor emancipat, no haver estat declarat incapacitat, no 
ser parents per consaguinitat, estar empadronats en el mateix      
    municipi. 
  c) també es podran inscriure els contractes reguladors de les 
relacions personals i patrimonials entre els membres d'aquestes 
unions. 
  d) així mateix podran inscriure's altres fets o circumstàncies 



rellevants que afectin la unió no matrimonial. 
  e) la publicitat del Registre Municipal d'Unions Civils       
quedarà limitada exclusivament a l'expedició de certificacions dels 
seus assentaments, a instància de qualsevol dels membres de la unió 
interessada o  dels Jutges i Tribunals de Justícia. 
TERCER.- En l'àmbit competencial d'aquest Ajuntament, to- tes les 
unions no matrimonials de convivència inscrites en el Registre 
Municipal d'Unions Civils tindran la mateixa consideració jurídico 
administrativa que les unions matrimonials. 
QUART.- El Registre Municipal d'Unions Civils estarà a càrrec de la 
Secretaria General de l'Ajuntament. 
CINQUÈ.- Autoritzar al Sr. Alcalde per què fixi la data d'inici de 
funcionament del Registre. 
SISÈ.- Donar trasllat dels presents acords al President del Govern 
Espanyol, al Ministre de Justícia, al Parla- ment de Catalunya, al 
President de la Generalitat de Catalunya i a la Federació de 
Municipis de Catalunya i As- sociació Catalana de Municipis per a 
coneixement dels seus associats". Pel Grup Municipal Socialista. 
 El Sr. Alcalde abans de conèixer el contingut concret de les 
propostes, i tenint en compte que hi ha una iniciativa duplicada, 
demana als proponents que fusionin la pro-   posta, amb el següent 
contingut: "Establir un registre d'unions civils amb els aspectes 
reglamentaris que posteriorment es poguessin establir, però dins 
dels termes que es manifesten en les propostes del Partit 
Socialista i Esquerra Republicana.  
S'obre un torn d'intervencions amb el Sr. Jordi Permanyer per ERC, 
el qual com a millor defensa, dóna una lectura de la proposta 
presentada pel seu grup. 
A continuació intervé la Sra. Pilar Llaquet pel grup municipal 
socialista fent una defensa de la proposta, en el sentit de: 
"pensem que és una proposta testimonial, però amb una mentalitat 
progressista pensada per les necessitats reals de la societat de 
les quals és la nostra obligació fer-ne ressò i intentar 
l'adaptació de les lleis a aquestes necessitats. És una proposta 
pensant amb les pa-  relles de fet, per reconeixer una no 
discriminació ni d'elles ni dels fills que, poguessin tenir, i que 
actual- ment no tenen cap tipus de registre; creiem que potser una 
forma de pressió pels legisladors, perquè facin les lleis oportunes 
 perquè es reconeguin aquestes unions. És una proposta pensada en 
el respecte que s'ha de tenir per la llibertat de les persones que 
opten per aquest sistema de convivència. No oblidem que no som 
pioners en aquesta proposta, que ha tingut el seu origen en 
l'Ajuntament de Vitoria, governat pel PNV, on va estar aprovada; 
també ha estat aprovada a Sabadell, a Sentmenat, etc.., entre al- 
tres municipis de Catalunya." 
A continuació intervé el Sr. Miquel-Àngel Soria del Partit Popular 
tot dient: "davant aquesta moció a favor d'unions civils, és a dir, 
de parelles de fet, el meu grup vol deixar ben palesa la seva 
posició; en primer lloc hem d'esmentar l'actual legislació civil 
espanyola, que contempla el matrimoni i el divorci, proporcionant 
un marc legal, tan en l'establiment com en la liquidació del 
mencionat víncul; en segon lloc, quan una parella tria la 
convivència sense legalitzar és obvi que no desitja un 
reconeixement oficial de la seva situació, per raons que només són 
competència dels seus integrats i que per tant pertanyen a l'àmbit 
de la seva integritat. El parer del grup popular és que tot el que 
sigui informació sobre la privacitat dels ciutadans ha d'estar 
amparada amb molta cura en un estat democràtic, respectuós de la 
llibertat de l'individu. 



El desig d'obrir registres administratius de parelles de fet obeeix 
en una concessió que ens sembla una mica intervencionista i 
tuteladora de la societat civil, dificilment compatible amb un 
enfocament liberal i obert. Finalment he de dir que pel que fa a 
aquesta moció el grup municipal que represento combrega totalment, 
amb les remanacions no vinculants, que des de fa un mes ens ha en- 
  viat el Partit Popular de Catalunya, així doncs amb tota la 
llibertat, votarem en contra de la moció. Gràcies". 
Ès el torn d'Iniciativa de Catalunya, el Sr. Tomeu Calafell diu: 
"el meu grup votarà a favor, ja que creiem que és encertada la 
proposta d'obrir un registre de parelles que no estiguin casades, 
és reconèixer un dret que tenen totes les parelles; i no crec que 
es coaccioni la intimitat de les persones, les parelles que es 
vulguin registrar que ho facin i les que no ho vulguin, que no ho 
facin; a les hores nosaltres hi estem a favor. 
Pren la paraula el Sr. Alcalde tot dient: "el grup que represento 
no votarà a favor de la proposta, en comissió informativa ja vam 
posar de manifest, el nostre punt de vista. El que si hem de dir és 
que el nostre vot negatiu,  no és perquè no creiem que hi hagin 
situacions de discriminació en les parelles de fet, segurament que 
n'hi ha, però en tot cas, la competència per legislar no és de 
l'Ajuntament, els registres s'estableixen amb lleis i aquestes 
lleis són les que ara i donem compliment. La prestació d'aquest 
servei quan la competència és del legislador, del Parlament i no es 
competència de l'Ajuntament. El que sí que vàrem manifestar en 
comissió informativa era que, s'ha parlat per part del representant 
del grup socialista de què tot i que era testimonial hauríem de 
tenir una mentalitat més progressista i adaptar la llei al que és 
la realitat social, també s'ha dit, que no hi hauria d'haver una 
discriminació de les parelles de fet, i també de respectar la 
llibertat de les persones a decidir. Molt bé, precisament des de fa 
12 anys, es governa a Madrid des del Partit Socialista, que es, qui 
ha tingut l'oportunitat de legislar sobre aquest tema i adaptar-se 
a la realitat social, ens ha sorprès que, aquesta proposta vingui 
des d'un partit que ha tingut aquesta oportunitat de legislar-ho i 
no s'hagi fet; el que si que vam manifestar en comissió informativa 
que tot i que no veiem la oportunitat que des de l'Ajuntament 
s'hagi de fer perquè no és competència nostra crear a-  quest 
registre, ni tenim els recursos per crear aquest registre, ni 
tampoc una legislació específica que reguli els drets i els deures 
d'aquest registre, en el que sí que hi estem d'acord, és en 
demanar, a qui li compet, que és al Parlament, que es reguli la 
relació entre les parelles de fet i que s'estableixin els drets i 
els deures, i a aixó sí que estem disposats a votar-ho, en el que 
no hi estem d'acord, és en votar una normativa d'un registre 
específic de l'Ajuntament de Castellar del Vallès. 
En torn de rèplica el Sr. Jordi Permanyer per ERC diu:"que la meva 
pretensió no és convençer a ningú, ja que penso que tots tenen 
bastant clara la seva opinió, però el que si que voldria dir, és 
que tots sabem que aquesta situació es dóna, Ara m'agradaria 
contestar a una sèrie d'afirmacions que s'han fet: 
 - es diu que s'està al marge de la llei; crec que no és cert, 
aquestes situacions no estan al marge de la llei, ni se'n volen 
aprofitar estant al marge de la llei, totes aquestes persones 
cotitzen com qualsevol contribuent més. S'ha parlat de què volen 
estar al marge de la llei, de què no volen legalitzar la seva 
situació, jo em pregunto si és que no volen fer-ho o no poden, per 
les mateixes mancances de la llei, uns no volen i els altres, pot-
ser, no poden, en aquest cas s'hauria de comentar que, el que s'ha 



de canviar és la llei seguint les recomanacions del Parlament 
Europeu, i per tant, això és positiu. El fet de  contestar que no 
és competència municipal, aquí s'han a-   provat moltes mocions que 
no són de competència municipal i tot i sabent que no solucionarem 
res, n'hem donat trasllat, però ha estat com un posicionament de 
l'Ajuntament com a Administració més propera al ciutadà i que 
realment és la que viu de més a prop tots els problemes. Quant a 
que no hi han suficient recursos, amb això discrepo, per-  què 
penso que el pressupost que representar establir un registre 
d'aquest tipus, no alteraria en gaire el pressupost ja aprovat. 
Insisteixo que s'ha d'anar a canviar la llei, però també insisteixo 
en que són uns posicionaments per part de l'Administració, més 
propera al ciutadà i què per tant serveixen de pressió per tal de 
que aquesta llei es canviï. A nivell progresista, seguint les 
directrius del Parlament Europeu". 
A continuació pren la paraula la Sra. Pili Llaquet del grup 
socialista tot dient que: "pensem que el que hi ha es una filosofia 
progresista, perquè encara que com s'ha dit de que a Madrid governa 
socialisme, pensó també és necessaria la pressió de la societat per 
arribar a veure la necessitat d'algunes coses. I realment si des 
dels Ajuntaments es comencen a fer aquestes petites obertures, és 
per fer pensar als qui han de fer les lleis, per arri- bar a alguna 
solució, No és motiu dir que no, perquè no hi ha recursos, els 
altres que ho han fet tenen els ma- teixos recursos. El demanar-ho 
al Parlament, trobo que esta bé, però s'han de fer les dues coses 
paral.leles. També demanaria que el vot sigués secret perquè tothom 
tingui la llibertat d'expresar la seva voluntat." 
Intervé el Sr. Josep Rodríguez i Vasallo, pel grup socialista per 
dir que l'afirmació de l'Alcaldia respecte els socialistes que el 
Govern de l'Estat pot fer propostes de llei al Parlament i tenir 
una postura al respecte, però nosaltres no tenim cap consigna al 
respecte, co- sa que altres partits no poden dir. 
Intervé el Sr. Alcalde per respondre a algunes intervencions fetes: 
  - s'ha dit que no és un tema de recursos, però el des- tinar 
diners a un registre del qual no en tenim la competència, ni està 
regulat en cap llei, no és el més idoni. 
  - si hi ha una discriminació, el que cal canviar és la llei, per 
això pressionem i fem una proposta a qui competi perquè es crei i 
es reguli aquest registre així com també es prevegui el seu 
finançament, no he dit que no es pugui fer per una manca de diners, 
el que no hi ha és una regulació d'aquest registre, tal com tenen 
els registres civils, que estan regulats i la competència dels qui 
ho  porten, els jutjats de pau, el seu finançament també es 
regulat, i només demanen això per aquest nou registre. 
A la petició del vot secret penso que no és necessari fer-ne ús. 
Acabada la discussió, es sotmet a votació la forma de votar la 
proposta de manera secreta: 
VOTACIÓ: 
   Vots a favor:   SET (7), dels regidors del PSC, ERC i       
           IC. 
                   PSC. 
   Vots en contra: NOU (9), dels regidors de CiU. 
   Abstencions   : UNA (1), del regidor del PP. 
A la vista del resultat de la votació es desestima la vo- tació 
secreta. 
Sotmesa la proposta a votació, fou desestimada per majoria 
absoluta, amb el resultat següent: 
VOTACIÓ. PER MAJORIA ABSOLUTA AMB EL SEGÜENT RESULTAT: 
   Vots a favor:   SET  ( 7), dels regidors del PSC, ERC       



           i IC. 
                   PSC. 
   Vots en contra: DEU  (10), dels regidors de CiU i PP. 
   Abstencions   : CAP  ( 0). 
 
 
 8.- ASSUMPTES SOBREVINGUTS 
 
8.1.- Votada la urgència d'aquest tema, s'aprova per unanimitat, 
incloent-lo en l'ordre del dia de la sessió, a continuació, posat a 
votació, s'aprova per unanimitat. 
"ATÈS que aquesta Corporació en sessió celebrada el dia 29 de març 
acordà iniciar l'expedient de refinançament del préstec concertat 
amb el Banc de Crèdit Local d'Es- panya núm. 390-250-160 amb 
efectes de 30 de juny de 1994, facultant a aquesta Alcaldia per 
efectuar les gestions necessàries davant les entitats bancàries o 
d'estalvi de la localitat a la fi de que presentin les oportunes 
pro- postes. 
ATÈS que en compliment de l'anterior acord, per Decret de data, 6 
d'abril, s'acordà enviar escrits a les entitats financeres amb 
sucursal oberta en aquest municipi indicant les condicions general 
de l'operació fixant com a data de presentació d'ofertes el 22 
d'abril. 
ATÈS que estudiades les ofertes presentades, es considera més 
avantatjosa pels interesos municipals la del Banc de Crèdit Local, 
que conté dues variants: 
  a) un interés fixa del 9'75% amb una clàusula de rein- 
     tegrament anticipat consistent en la diferència en- 
     tre l'interès de la deuda de l'Estat entre les dates 
     de signatura del contracte i reemborsament. 
  b) un interès variable calculat en funció del MIBOR a 
     tres mesos més 0'50 punts. 
En ambdós casos existeix una comissió del 0'50%. 
Vist el que disposa la Llei 30/88, de 28 de desembre, es proposa  a 
l'Ajuntament Ple l'adopció dels següents. 
ACORDS. 
PRIMER.- Reemborsar anticipadament, amb efectes de 30 de juny de 
1994, l'import del préstec núm. 390250160 concertat amb el Banc de 
Crèdit Local, amb un ròssec pendent a l'indicada data de 
327.692.440'- pessetes. 
Satisfer la comissió de penalització per reemborsament anticipat 
del 4%. 
SEGON.- Contractar dos préstecs amb el Banc de Crèdit Local 
d'España (Argentaria) per un total de 327.692.440'- pessetes, 
destinades al refinançament abans esmentat i de conformitat a les 
següents condicions financeres: 
 
  Prèstec núm. 1 
    a) Import           : 200.000.000'- pessetes. 
    b) Interés          : MIBOR + 0'50. 
    c) Comissió Obertura: 0'50%. 
    d) Periode d'amortització: 32 trimestralitats, la 
       primera de la qual es pagarà el 31-03-95 i l'úl-       
tima el 31-12-2002. 
    e) Garantia: Participació Tributs Estat i IBI. 
 
 
 
 



 
 
  Prèstec núm. 2 
    a) Import           : 127.692.440'- pessetes. 
    b) Interes          : fixe del 9'75 anual. 
    c) Comissió Obertura: O'50%. 
    d) Període d'amortització: igual que l'anterior. 
    e) Garantia: igual que l'anterior. 
    f) Comissió de reintegrament anticipat: Diferència  
       en menys entre l'interès del deute de l'Estat  
       entre les dates de signatura del contracte i de  
       reemborçament. 
TERCER.- Tramitar l'expedient en la forma prevista en la Llei 
39/88, sol.licitant l'oportuna autorització de la Generalitat de 
Catalunya. 
QUART.- Facultar  l'Alcalde tan àmpliament con en dret sigui 
precís, per l'execució del present acord i en especial de la 
signatura dels contractes corresponents. 
CINQUÈ.- Comunicar aquest acord al Banc de Credit i a les entitats 
bancàries que hagin presentat ofertes". 
El Sr. Alcalde defensa la proposta explicant que en el darrer Ple 
es va votar el refinançament de l'operació de 327.000.0000'- de 
pessetes, que teniem amb el Banc de Crèdit Local, per la raó d'un 
interès molt alt. Es va acordar el refinançament donat aquest 
elevat interès que era del 14'10% fix amb una clausula de rescissió 
del 4%, que es la quota per amortització anticipada. La situació 
actual a 30 de juny serà de 327.692.000 pessetes, que és el que 
quedara pendent un cop pagat el trimestre de juny, es demana una 
proposta mixta, és a dir refinançar els 327.000.000'- de pessetes 
que hi ha, 200.000.000'- de pessetes a tipus variable, tenint com a 
base el MIBOR a 3 mesos, l'oferta del Banc de Crèdit Local és el 
MIBOR més 0'5, amb això estariem en un 8'5, el plaç d'amortització 
començaria a comptar el 31 de març, deixariem tres mesos de 
carència quant a l'amortització per poder recuperar el 4% de 
penalització i la comissió d'obertura en un 0'5, aquesta comissió 
ha estat la mateixa en totes les ofertes. 
La resta de 127.692.440'- de pessetes, a un interès fix de 9'75% 
anual, ho proposem així perquè actualment el MIBOR està baix, i al 
ser un prèstec  que encara queden 8 anys, el MIBOR pot anar 
baixant, i almenys una bona part d'aquest préstec que el tinguem a 
un tipus fix, i en cas que el MIBOR canviï, nomès hauriem de fer la 
negociació amb l'altra part, fins al juny pagarem amb les mateixes 
condicions, a partir del segon semestre s'haurà de pagar la 
comissió de penalització per l'amortització de l'operació anterior 
de 13.107.000'- de pessetes, una comissió d'obertura pel nou 
préstec de 1.638.000'- pessetes, i els interessos amb MIBOR + 0'5 
dels 200.000.000'- pessetes i el 9'75% dels 127.000.000'- de 
pessetes, només els interessos, perquè els sis primers mesos són de 
carència,aquesta quantitat total serà de 29.571.185'- pessetes, de 
la manera com ho tenim ara haguessim pagat 33.381.000'- pessetes, 
ens estalviem 3.810.000'- pessetes. En els exercicis següents 
l'estalvi que farem amb la carència de sis mesos ja cobrim 
l'amortització i a més a més un petit estalvi de 8.566.000'- de 
pessetes anyal, d'anualitat financera. 
En torn d'intervenció ho fan: 
El Sr. Miquel-Àngel Soria del PP que diu: "vist que d'entrada, 
l'estalvi és de quasi 4 milions i que anualment serà de 8'5 
milions, sembla una bona actuació, malgrat que no hem pogut 
examinar l'expedient detingudament". 



El Sr. Tomeu Calafell per IC que diu: "pel que s'ha explicat i 
vosten l'informe, és una operació aparentment bona que comportarà 
estalvi i en conseqüència un increment de les disponibilitats del 
pressupost. No obstant seria convenient conèixer aquest assumpte 
amb més antelació." 
El Sr. Jordi Permanyer per ERC "adverteix que aquest estalvi podia 
ser no tant considerable, vista la proposta efectuada pel Banc de 
Crèdit Local i que caldria afinar els números i calcular-la. 
El Sr. Francisco Borrego pel grup socilista diu: "que l'oferta és 
doblement interessant, tant per la quantitat que queda amb interès 
fix, com aquella que està amb interés variable. No obstant, 
s'hauria d'aclarir allò que fa referència al punt 2.25 sobre la 
penalització per l'amortització anticipada. 
El Sr. Interventor intervé per explicar aquest punt. 
Per últim el Sr. Alcalde intervé per remarcar que l'acord quedarà 
de la següent manera: "Reemborsar anticipadament, amb efectes de 30 
de juny de 1994, l'import del prestèc núm. 390250160 concertat amb 
el Banc de Crèdit Local, amb un ròssec pendent a l'indicada data de 
327.692.440'- pessetes. Satisfer la comissió de penalització per 
reemborsament anticipat del 4%. I Contractar dos préstecs amb el 
Banc de Crèdit Local d'España (Argentaria) per un to-   tal de 
327.692.440'- pessetes, destinades al refinançament abans 
esmentat". 
VOTACIó: APROVADA PER UNANIMITAT. 
 
 
 9.- SUGGERIMENTS I PREGUNTES. 
 
El Sr. Alcalde amplia dos temes pendents de la passada sessió: 
  - respecte a la pregunta feta pel Sr. Jordi Permanyer;  la tala 
d'arbres feta al Polígon II, estava dins del propi polígon, no en 
el bosc. 
 
 - respecte a la pregunta de la Sra. Pili LLaquet sobre el pas de 
vianants; dir que en les obres d'urbanització del polígon I s'hi ha 
inclòs la supressió de les barreres arquitectòniques del pas de 
vianants del mig de l'àrea central de la ronda, queda per executar 
la zona verda que hi ha davant de l'empresa Molcasa fins el camp de 
futbol petit, que també és zona verda, tot va urbanitzat de  verd, 
l'Incasol fara l'execució de les àrees centrals a través de les 
obres d'urbanització del polígon I. 
En l'apartat de suggeriments i preguntes es formularen les 
següents: 
El Sr. Jordi Permanyer d'ERC pregunta sobre un espai obert al final 
del carrer Emili Carles Tolrà i sobre l'urbanització del tram de la 
plaça de la Miranda, fins a Can Carner. 
Li contestà el  Sr. Alcalde, dient que respecte al final del carrer 
Emili-Carles Tolrà, l'espai que es va obrir, a sol.licitud d'un veí 
disminuït, vam dir que ho tancariem i la clau es donaria al veí, 
per si volia accedir-hi, però encara no la tenim. 
El  Sr. Alcalde aclarí que des de la plaça de la Miranda fins al 
final del carrer de les Llagostes i fins a Castellar-Residencial hi 
ha una espècie de passeig peatonal que està qualificat com a verd, 
properament s'urbanitzarà i es posaran les voreres que falten fins 
arrivar a Ca n'Oliver. 
Pel que fa als arbres, el Sr. Albert Antonell explica que només es 
va intervenir per tenir el cost de llogar la maquina per fer els 
sots, s'hi va portar terres i s'hi van plantar arbres en un quadrat 
de 6X6, vam reforçar la plaça de la Miranda amb moreres i 



pollancres, deixant al mig, entre la plaça de la Miranda i el que 
seria l'arbreda de darrera l'Institut, una zona que no hi ha res 
per-   què urbanisticament encara no està definida. A la plaça de 
la Miranda hi haurà una font, es reforçarà la boca de rec i uns 
bancs, i s'hi han plantat dues oliveres. La zona dena de la riba 
s'hi han entrat 600 grateagos, i s'intentara fer una barana 
vegetal. 
El Sr. Jordi Permanyer per ERC informà de l'acció cívica que es 
portà a terme en el Pla de la Bruguera consistent en retirar la 
senyalització vial que està escrita en castellà, en més raó vella. 
També es demana a l'Ajuntament que faci gestions davant l'Incasol, 
perquè la reposi, però en català. 
La Sra. Pili Llaquet del grup socialista exposa una queixa que els 
hi ha arribat de per què el casal d'avis de la Farinera , els 
diumenges no obra, la pregunta és si hi hauria molt problema en què 
s'obrís el matì o a la tarda. 
El Sr. Alcalde l'hi respon que és per un problema de so- rolls, i 
es va arribar a l'acord d'obrir el casal en hores que no es 
molestés al veinat. 
 
El Sr. Mique-Àngel Soria del PP remarcà que encara a l'entrada de 
Castellar i en el centre, hi ha rètols indicatius vells o 
anticuats, que caldria renovar-los. 
Li contesta el Sr. Alcalde dient-li que en els tres darrers anys 
ens hem gastat una mitjà de 5 a 6 milions de pessetes en 
senyalització anyal, s'han senyalitzat moltes zones noves i en 
queden poques per senyalitzar, es possible que en el nou pressupost 
es destini una partida per resenyalitzar de nou tota la Vila. 
La Sra. Pili Llaquet, també pregunta per: 
  - la zona del carrer Àngel Guimerà, d'us exclussiu dels veïns, 
s'hauria d'averiguar si les despeses que es produeixen les paguen 
els veïns que se'n beneficien o es pa-  guen entre tots. 
  - la sortida de l'aparcament que hi ha a mà esquerra del carrer 
Dr. Vergés cap al Passeig és molt perillós per la velocitat en què 
venen els cotxes, i seria convenient anul.lar l'aparcament. 
 
 
I no havent-hi cap més assumpte a tractar, éssent a les onze de la 
nit, s'aixeca la sessió de la qual s'estén la present Acta que 
signa com a fedatari d'aquests acords el Secretari, amb el vist-i-
plau del Sr. Alcalde. 
 
 
        


